
Skamstrup Vandværk 
 

Generalforsamling 30. marts, 2023 i Skamstrup Forsamlingshus. 

Formanden, H.H. Ulrich, bød velkommen til de 18 fremmødte medlemmer. 

1) Til dirigent valgtes Bjarne Kühnrich, referent Erik Larsen. 

2) Formandens beretning  

Vandværkets nøgletal – 2022 

Antal medlemmer 2022 186 

Udpumpet vand i 2022, m3  23.696  

Faktureret vand i 2022, m3 22.479 

Vandtab inkl. forbruget på vandværket, m3 1.199 (5%) 

Indtægter 2022, kr. 225.699 

Udgifter 2022, kr. 195.943 

Overskud 2022, kr. 29.756 

 

H.H. Ulrich gennemgik det forgangne år, hvor vi har udpumpet 23696 m3 vand, Heraf ud 

faktureret 22497m3, dette giver et vandspild på 1199m3 hvilket er ca. 5% heraf er de ca. 

3% brugt til skylning. Vores styresystem med aflæsninger er blevet udskiftet til PC-

aflæsning, dvs. at vi udefra kan følge vandværket på PC og telefon.                                         

Kommunen har godkendt vores vandværk på årligt tilsyn, og har efterfølgende meddelt at 

vi kun behøver tilsyn hvert 3. år. De defekte gitre i vores iltningstår er blevet lukket så der 

ikke kan trænge urenheder ind i tårnet og rislebakker. Dette kostede 15.000kr.  

Vi har i året brugt ca. 14.000 kr. til vandanalyser, det frygter vi vil stige i fremtiden, med bl.a. 

prøver for PFAS og slamprøver. Vi har dog af kommunen fået oplyst at vi ikke ligger i et 

risikoområde med PFAS stoffer og ikke skal fortage os yderligere for der evt. kommer nye 

krav. Vi undersøger sammen med DONS om der er mulighed for at tidsintervallet mellem 

de ”Store” vandprøver kan forlænges til hvert 5. år. Vores tilbud på installation af kalkknuser 

i vandværket, har vi sat lidt i bero, dels pga. de forhøjede energiprisen, samt en forventet 

investering i energibesparende pumper.  

Planer for 2023: Rensning af rentvandsbeholder og rislebakker. Afprøvning af rentvands- 

og råvandspumper med henblik på energioptimering. Opdatering af transientbeskyttelse af 

vores el-installation. 

Spørgsmål fra salen:                                                                                   



Lars Holst Frederiksen: Kan det betale sig at installere den nævnte kalkknuser, samt hvor 

mange boringer vi har til vandværket. 1) Vi afventer flere oplysninger om erfaringer med 

disse. 2) vi har 2 boringer.  

Bo Bergquist: Er der taget de lovpligtige prøver for PFAS mm. Det er der! 

Jens Christensen: Der efterlyses en mere åben orientering til forbrugere, da det er lovpligtigt 

at orientere om f.eks. vandprøveresultater mm. Og at vores hjemmeside ikke er ajourført 

det sidste år!  Vi har ikke været opmærksomme på at hjemmesiden ”er nede” da den er et 

samarbejde med foreningen Skamstrup og omegn. Vi undersøger nærmere, evt. med en 

anden løsning.  

Niels Clausen: det må være et ønske at få energioptimeret bl.a. vores pumper. Vi er gået i 

gang med en test af rentvandspumperne der er fra 2004, afhængig af disse test beslutter vi 

om næste skridt er vores råvandspumper hvor boring 1 er fra 1987. og boring 2 fra 2005.                        

Formandens beretning godkendt. 

3 + 4) Kassererens beretning: Karen Jørgensen gennemgik de udleverede bilag med 

regnskab og budget. Regnskabet viser et overskud på 29.756 kr. Vi har haft et lidt faldende 

forbrug. Vi har indgået en prisaftale med elforsyningen, hvor vi køber strøm til ”Spotpris”.  

Vi har haft ekstraudgifter til ledningsregistrering på ca. 2000, kr. i forbindelse med den nye 

opgradering af Skovvejen til motorvej. Vi har en kassebeholdning på 853.871,25 kr., pr 

31/12-2022, dette er lidt i underkanten af hvad vi bør have efter vandværksforeningens 

vejledninger. 

Der har været henvendelser, om det er muligt at få tilmeldt betalinger til betalingsservice, 

dette har vi fravalgt da det koster os 1.000,00 kr. samt 2,00 kr. pr. transaktion om året, men 

henviser til mobilepay som kun koster os 75 øre pr. transaktion. 

Da der er fremsendt et forslag om et honorar til bestyrelsesmedlemmer, skal dette jvf. 

vedtægterne behandles under regnskab / budget. Forslaget om et honorar på 2.000,00 kr. 

til bestyrelsesmedlemmer blev godkendt. 

Nyt takstblad udleveret, her ses en stigning i vandprisen på 1,75 kr. til nu at koste 6,25 kr. 

pr. m3   

Spørgsmål fra salen. 

Lars Holst Frederiksen: Ved vi hvor meget vi skal forvente en ny boring koster hvis en af 

de gamle falder sammen. Vi skal forvente det koster ca. 1 million. 

John Arleth: Ved vi hvor mange gamle jernrør der er tilbage i vores ledningsnet. Det vides 

ikke! 

Kassererens regnskab og budget godkendt. 

 

5) Indkomne forslag: Blev behandlet under regnskab / budget. 



 

6) Valg af bestyrelse: Karen Jørgensen; Tommy Weilbach og Erik Larsen genvalgtes til 

bestyrelsen. 

Valg af suppleanter: Niels Frimann og Niels Blauner genvalgtes som suppleanter. 

7) Valg af revisorer: Jens Christensen og Niels Frimann genvalgtes.         Valg af 

revisorsuppleant: Sonja Christiansen genvalgtes. 

Spørgsmål fra salen: 

Niels Clausen: kan suppleant for bestyrelse og revisor være samme person. Det mener vi 

ikke der er problemer i. 

8) Eventuelt: Lars Holst Frederiksen: Takkede for godt bestyrelsesarbejde. 

Generalforsamlingen afsluttet kl. 20.00.  Formanden takkede dirigenten og de fremmødte 

for en god generalforsamling. 

 

_____________________________________ 

Dirigent Bjarne Kühnrich 


